
IZVEŠTAJ O RADU SAVEZA GIG-a SR CRNE GORE
(za period 1972/1977)

Od svoje XI Skupštine, održane 22. X 1972. godine pa do danas Savez je
usmjerio svoj rad uglavnom na sprovođenju zaključaka Skupštine i razmatranju
i pomoć u rešavanju pitanja od bitnog značaja za rad Saveza i geodetske službe
naše Republike.

Odmah po održavanju Skupštine u Savezu je pokrenuta akcija da se svi
geodetski stručnjaci u Republici organizuju u Savez. Ova akcija je skoro u pot
punosti sprovedena.

Geodetska služba naše Republike je dosta oskudna sa kadrovima visoke i
više školske spreme. Da bi se ovaj problem prevazišao, ovaj Savez je pokrenuo
inicijativu i preuzeo obaveze da ispita mogućnosti za otvaranje odjeljenja Više
Geodetske škole u Titogradu, kao i da ispita interesovanje kod članstva za upis
na višoj školi. Savez je ispitivao interesovanje potencijalnih studenata i usta
novio da je ono bilo veliko. Zatim je vodio pregovore sa Višom geodetskom
školom iz Beograda, a u saglasnosti republičkog Sekretarijata za prosvetu i
kulturu SR CG. Po obavljenim pregovorima postignut je sporazum u kom su
utanačeni uslovi i način otvaranja isturenog odeljenja Više geodetske škole iz
Beograda u Titogradu. Međutim, kad je ovo pitanje trebalo da se realizuje
iskrsle su neke teškoće prvenstveno materijalne prirode koje su spriječile reali
zaciju, a koje je ovaj Savez ocijenio kao subjektivne prirode; jer Republička
geodetska Uprava i Geodetski Zavod iz Titograda koji su po mišljenju Saveza
trebali biti glavni nosioci materijalnih obaveza, nijesu bili spremni da iste
preuzmu.

U okviru aktivnosti Saveza GIG Jugoslavije naš Savez se uključivao u svim
manifestacijama i kao domaćin uzeo vidnog učešća u organizaciji Simpozijuma
o snimanju i izradi katastra podzemnih komunalnih i industrijskih podzemnih
vodova, instalacija i objekata, koji je održan u Budvi 31. maja i 1. juna 1973.
godine. Zatim je ovaj Savez kao domaćin uzeo učešće u organizaciji simpozi
juma o osnovnim geodetskim radovima u Jugoslaviji koji je održan 23. i 24.
septembra 1976. godine u Herceg Novom. U organizovanju ovih manifestacija
postigli smo dobar uspjeh i poverenje Saveza GIG Jugoslavije, kao preduslov
za dalje uspješno angažovanje na ovom polju. Moramo istaći da je stručni do
prinos uspjehu ovih manifestacija bio veoma skroman, jer je ovaj Savez izašao
samo sa jednim referatom u Budvi.

Prisustvo članova našeg Saveza na svim stručnim manifestacijama koje je
organizovao Savez GIG Jugoslavije bilo je na zavidnoj visini. Isto tako naši
članovi su bili prisutni na stručnim manifestacijama prijateljskih zemalja sa
kojima Savez GIG Jugoslavije održava bilateralnu saradnju.

230



Posebnu aktivnost naš Savez je vodio u pripremama i popularizaciji kod
članstva za učešće na Skupštini Saveza GIG Jugoslavije 1972. god. u Vrnjačkoj
Banji i za V kongres GIG Jugoslavije održan u Beogradu 1975. Smatramo
da su naši članovi dali pun doprinos uspjehu u radu ovih dviju manifestacija.

U okviru naše Republike kao najznačajniju društvenu manifestaciju sma
tramo organizovanje i uspješno održavanje Dana geodeta Crne Gore, novembra
1974. godine. Ova manifestacija je doprinijela da se u radnom dijelu sagleda
mjesto i uloga geodetske službe u razvoju Republike, a u svečanom dijelu ona
je doprinijela, zbližavanju i održavanju drugarskih tradicija geodeta naše re
publike. U cjelini ova manifestacija je ocijenjena kao vrlo uspjela, kako od
strane naših članova, tako i od strane odgovornih društveno-političkih pred
stavnika naše republike koji su prisustvovali ovoj manifestaciji. Odziv našeg
članstva bio je iznad očekivanja.

U društveno-političkoj aktivnosti našeg Saveza posebno mjesto zauzima na
stojanje da se geodetska služba naše republike razvija i organizuje u skladu
s potrebama i zadacima koji se pred nju postavljaju planom razvoja republike.
Poboljšanje materijalne baze djelatnosti i pravilnije vrednovanje geodetskih
radova su pitanja kojima je naš Savez posvetio posebnu pažnju i posebno se
na tom angažovao. Pri donošenju dugoročnog i petogodišnjeg plana i programa
geodetskih radova u našoj Republici, naš Savez je pokazao puno interesovanje
i volju da pomogne, uložio dosta truda u tom cilju, no međutim njegove su
gestije i primjedbe su samo djelimično prihvaćene pa će to ubuduće biti trajan
zadatak Saveza.

Posebno pitanje na kom se Savez angažovao, jeste rešavanje i prevazilaženje
poremećenih odnosa između Republičke geodetske Uprave i Geodetskog Zavoda.
U rešavanju ovog pitanja uloženo je mnogo truda i bila je stalno prisutna želja
da se prevaziđu postojeće slabosti, uz uvažavanje objektivnih poteškoća u ko
jima se nalazila geodetska operativa i što realnije vrednovanje Geodetskih ra
dova. Za razrješavanje ovog problema Savez je tražio pomoć od nadležnih
društveno-političkih faktora u republici, pa je ovaj problem prevaziđen.

Pitanja razvoja i napretka struke u našoj republici posebno okupiraju paž
nju Saveza, ali za sada i na tom polju nijesu postignuti značajniji rezultati.
Smatramo da je osnovni razlog nedovoljna materijalna baza i nedostatak spe
cijaliziranog visoko stručnog kadra. Ovo se naročito odnosi na oblast Više geo
dezije i kartografije. Naučno istraživački rad je potpuno zanemaren.

U realizaciji svojih akcija i uopšte u radu, Savez je sarađivao u prvom redu
sa Republičkom konferencijom SSRN Crne Gore, Republičkim Izvršnim vije
ćem, Izvršnim odborima Skupština opština, Republičkom geodetskom Upravom,
Geodetskim organima Skupština Opština i Geodetskim Zavodom Titograd. Pri
ovome možemo konstatovati da u dovoljnoj mjeri nijesu korišćene sve moguć
nosti, pa to ostaje i ubuduće kao trajan zadatak Saveza. Saradnja našeg Saveza
sa ostalim strukovnim Savezima i sa SIT-om Crne Gore zavisila je od aktivnosti
strukovnih Saveza i SIT-a, tako da su rezultati veoma skromni.

Rad i aktivnost osnovnih organizacija našeg Saveza, na ostvarivanju ciljeva
l zadataka Saveza bila je različita, naime, podružnice u većim centrima bile
m aktivnije od onih u manjim Opštinama, mada u cjelini sa aktivnošću u bazi
iemožerno biti zadovoljni, te dalje aktiviranje baze ostaje kao trajni zadatak
šaveza,
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Materijalna baza za rad našeg Saveza je veoma skromna. U ovom izveštaj
nom periodu Savez je dobio izvjesnu, vrlo skromnu pomoć od Republičke Geo
detske Uprave i Geodetskog Zavoda. Priliv finansijskih sredstava od članarine
je skoro beznačajan. Samo zahvaljujući stručnim manifestacijama u okviru
Saveza GIG Jugoslavije i njegovom razumijevanju naših teškoća ove vrste,
stvorena su najneophodnija sredstva za finansiranje našeg Saveza. Ovaj pro
blem će u narednom periodu biti još više izražen, naročito imajući u vidu
odredbe novog statuta Saveza GIG Jugoslavije koje se odnose na način finan
siranja. Geodetske radne strukture i organi moraće ubuduće ovom problemu
posvetiti odgovarajuću pažnju da bi se našla rješenja.

Nikola Rajović
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